



RESPONSE TO PETITION

Prepare in English and French marking 'Original Text' or 'Translation'

PETITION NO.: 421-01923

BY: Ms. MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)

DATE: NOVEMBER 29, 2017

PRINT NAME OF SIGNATORY: SIGNED BY THE HONOURABLE CHRYSTIA FREELAND

Response by the Minister of Foreign Affairs

SIGNATURE
Minister or Parliamentary Secretary

SUBJECT

China

ORIGINAL TEXT

REPLY

The promotion and protection of human rights is an integral part of Canadian foreign policy and a key priority in Canada's engagement with China.

Canada has raised the human rights situation in China at every appropriate opportunity and at every level, and will continue to encourage China to live up to its international commitments, through frank and honest dialogue.

Canada has voiced concerns about the intimidation and repression of ethnic minority and religious groups, as well as Falun Gong practitioners, and will continue to do so.

Canada remains committed to providing effective and efficient consular services to Canadians around the world. Consular officials monitor closely whether Canadian citizens receive fair and equitable treatment.

In Ms. Sun's case, Canadian officials have been providing consular assistance since her detention, and are closely monitoring her case. Canada has taken steps to support Ms. Sun since the beginning of her detention and will continue to do so. Privacy considerations preclude any further comment on Ms. Sun's case.



RÉPONSE À LA PÉTITION

Préparer en anglais et en français en indiquant 'Texte original' ou 'Traduction'

N^o DE LA PÉTITION : 421-01923

DE : MME MAY (SAANICH-GULF ISLANDS)

DATE : LE 29 NOVEMBRE 2017

INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE : SIGNÉ PAR L'HONORABLE CHRYSTIA FREELAND

Réponse de la ministre des Affaires étrangères

SIGNATURE

Ministre ou secrétaire parlementaire

OBJET

Chine

TRADUCTION

RÉPONSE

La promotion et la protection des droits de la personne font partie intégrante de la politique étrangère du Canada et constituent une grande priorité dans le cadre de son engagement avec la Chine.

Le Canada a soulevé la question de la situation des droits de la personne en Chine à toutes les occasions appropriées et à tous les échelons, et il continuera d'encourager la Chine à respecter ses engagements internationaux au moyen d'un dialogue franc et honnête.

Le Canada a exprimé ses préoccupations quant à l'intimidation et la répression à l'endroit de minorités ethniques et de groupes religieux, ainsi qu'envers les adeptes du Falun Gong, et continuera de le faire.

Le Canada demeure déterminé à fournir des services consulaires efficaces aux Canadiens partout dans le monde. Les agents consulaires surveillent de près le traitement des citoyens canadiens afin de veiller à ce que ce traitement soit juste et équitable.

Les représentants canadiens offrent de l'aide consulaire à M^{me} Sun depuis sa détention et surveillent sa situation de près. Le Canada a pris des mesures pour soutenir M^{me} Sun depuis le début de sa détention et continuera de le faire. Il est impossible de commenter davantage ce dossier, par souci de protection de la vie privée des personnes concernées.